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REVISTA PRESEI 
 

 Premierul Dăncilă: Pilonul II de pensii nu se va desfiinţa. Nu exclud faptul că vom încerca să găsim soluţii 
pentru Pilonul I/ Pot să duc guvernarea până în anul 2020 
Premierul Viorica Dăncilă, aflată într-o vizită la Bacău, a declarat luni, într-o conferinţă de presă, că Pilonul II de 
pensii nu va fi desfiinţat, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Viorica Dăncilă a spus că se va încerca găsirea unor soluţii pentru Pilonul I de pensii. 
”Ceea ce pot să vă spun cu certitudine este faptul că nu vom desfiinţa Pilonul II de pensii, dar nu exclud faptul că 
vom încerca să găsim soluţii pentru Pilonul I. Nu am date referitoare la Pilonul II în acest moment, dar se va face o 
analiză la Ministerul Muncii şi vom vedea. Încă o dată vă spun clar că Pilonul II de pensii nu se va desfiinţa", a 
declarat premierul. 
Viorica Dăncilă a făcut luni o vizită în judeţul Bacău, alături de Corina Creţu. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni că nu există nicio decizie în Guvern sau Coaliţie privind desfiinţarea 
Pilonului II de pensii, aşa cum au apărut informaţii în spaţiul public. Totuşi, Dragnea a spus că ar putea exista o 
suspendare dacă analiza care se efectuează va arăta necesitatea. 
În replică, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat că preşedintele PSD, Liviu Dragnea, minte când spune că nu 
se va atinge de Pilonul II de pensii, precizând că partidul pe care îl conduce va pregăti o moţiune de cenzură. 
''Chiar şi când i-am prins cu mâna în buzunarul cetăţeanului român contribuabil la Pilonul II de pensii, Dragnea şi 
ai lui nu recunosc că atentează la banii românilor din Pilonul II de pensii, minţind cu neruşinare cetăţeanul, deşi 
documentele Comisiei de prognoză arată negru pe alb documente care au fost date publicităţii de colegul meu, 
vicepreşedintele PNL Florin Cîţu, ca şi declaraţiile anterioare ale ministrului Finanţelor, Teodorovici, ale fostului 
premier Tudose, ale ministrului Muncii, legate de desfiinţarea Pilonului II de pensii. În ciuda acestor declaraţii, 
Dragnea minte cu neruşinare în continuare spunând că nu atentează la Pilonul II de pensii'', a spus Ludovic Orban, 
în cadrul unei conferinţe de presă a Partidului Naţional Liberal (PNL). 
 
Dăncilă: Pot să duc guvernarea până în anul 2020 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat luni, într-o conferinţă de presă la Bacău, că poate să ducă guvernarea până în 
anul 2020 şi nu îşi va da demisia, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Întrebată dacă îşi va da demisia, Viorica Dăncilă a răsăuns: ”Exclus. Sunt susţinută de coaliţia majoritară, este 
exclus ca să-mi dau demisia. Dimpotrivă, ştiţi cum se spune în România, ceea ce nu te ucide te face mai putenic. 
Consider că pot să duc guvernarea până în anul 2020”. 
Dăncilă a spus, legat de faptul că ar fi cerut să renunţe la funcţie, că informaţia este falsă: ”Categoric nu. Dacă aş fi 
vrut asta, aş fi cerut acest lucru. Dar am reiterat că sunt un om puternic şi îmi voi duce la capăt mandatul până în 
2020”. 
Întrebată, de asemenea, despre plângerea făcută de Ludovic Orban împotriva sa, Dăncilă a spus că ”este un act 
deplasat să faci plângere penală pentru înaltă trădare premierului României”. 
”Sunt convinsă că Justiţia va găsi ridicolă această plângere care este complet ruptă de realitate. Sunt însă 
îngrijorată de faptul că un politician român, liderul celui mai mare partid de opoziţie, a găsit nimerit să alăture 
înalta trădare de un act diplomatic prietenos cu statul Israel. Acest lucru mă îngrijorează”, a adăugat premierul. 
Dăncilă a afirmat că a aflat de alte plângeri şi consideră că ”s-a instituit instituţia denunţătorilor”, existând ”o 
bătaie pentru a se înscrie în această instituţie”. 
”Eu cred că deja la un moment dat acest lucru nu ne face cinste şi nu le face cinste celor care au un astfel de 
comportament. Pe mine nu mă interesează acest lucru, mă interesează să vin şi să pun în aplicare programul de 
guvernare şi îl voi îndeplini până la capăt. Asta aşteaptă românii de la noi, nu ceartă, nu scandal, nu denigrare, nu 
cuvinte urâte”, a spus Dăncilă, adăugând, răspunzând la o întrebare, că nu îi este uşor să se confrunte cu jignirile. 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, joi, la Iaşi, că a sesizat Parchetul General „în calitate de cetăţean” de 
faptul că Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea au difuzat informaţii cu caracter secret. Plângerea este şi pentru 
uzurpare funcţie. 
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”Am depus o sesizare la Parchetul de pe lânga Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie privind anumite fapte comise de 
Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea legat de pregătirea, adoptarea şi aducerea la cunoştinţa opiniei publice şi ce s-a 
întâmplat legat de memorandum. Am depus sesizarea în calitate de cetăţean al României. Am considerat 
demersul o obligaţie morală. Niciodată nu am acceptat să fiu pasiv la lucrurile care afectează România. Riscă să 
distrugă orice credibilitate a României pe plan extern. Riscă să pună în pericol interesele fundamentale ale ţării. 
Sesizarea îi vizează pe Viorica Dăncilă şi pe Liviu Dragnea. Clanul de pigmei obişnuiţi să se joace pe malul Lacului 
Belina nu poate afecta interesele ţării", spunea Orban. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele CNSP: Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză nu a înaintat nicio propunere pentru Pilonul II 
de pensii / UPDATE Dragnea: Nu este nicio decizie în Guvern sau Coaliţie de desfiinţare a Pilonului II 
UPDATE: Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat luni că nu există nicio decizie în Guvern sau Coaliţie privind 
desfiinţarea Pilonului II de pensii, aşa cum au apărut informaţii în spaţiul public. Totuşi, Dragnea spune că ar putea 
exista o suspendare dacă analiza care se efectuează va arăta necesitatea. 
"O guvernare se exercită în baza unui program. Obiectivele asumate sunt: că în urmatoarea perioadă Ministerul 
Muncii să finalizeze o analiză riguroasă a datelor financiare pentru a se putea prezenta cetăţenilor informaţiile 
financiare referioare la nivelul de pensie pe care îl va avea un cetătean român pentru pilonul unui şi II. Al doilea 
este ca cetăţeanul român informat să aibă posibilitatea să opteze unde crede ca e mai bine, la pilonul I sau II, sau 
ambele. Nu este nici decizie adoptată în guvern, partid, coaliţie să cuprindă, nu s-a discutat, nu se discută şi nu 
vom adopta o decizie care să ducă la desfiinţarea Pilonului II de pensie. 
Rog cu mare respect să nu se rostogolească informaţii mincinoase", a declarat preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
Preşedintele social democrat spune că nu este exclusă suspendarea contribuţiilor, dacă analiza va arăta 
necesitatea. 
"Când se va face o analiză şi se ajunge la decizia să se creeze o perioada de opţiune pentru ca fiecare cetăţean, 
plata poate fi sau nu suspendată şi după o discutie cu administratorii fondurilor din pilonul II ca sa nu se încurce 
calculele, că poate din nu ştiu câte milioane de români poate sunt mai mulţi la pilonul I",a mai spus preşedintele 
PSD. 
Acesta a mai amintit şi de prevederile Codului penal privind dezinformarea şi sancţiunile care se impun atunci 
când este adusă atingere securităţii naţionale. 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca „prioritate legislativă”, un „proiect de lege 
privind reglementarea pensiilor obligatorii administrate privat (Pilonul II)”, cu precizarea că în perioada 1 iulie - 31 
decembrie contribuţiile aferente acestuia vor fi suspendate. Contribuţiile CAS (respectiv contribuţiile de asigurări 
sociale aferente pensiei) „sunt încasate integral la buget”, cu „suspendarea contribuţiilor în perioada 1.07 - 
31.12.2018”. În prezent, din sumele CAS pentru Pilonul I (sistemul pensiilor administrate de stat) se direcţionează 
automat 3,7% către Pilonul II. 
Ion Ghizdeanu, preşedintele CNSP: Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză nu a înaintat nicio propunere 
pentru Pilonul II de pensii  
Preşedintele Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză (CNSP), Ion Ghizdeanu, a declarat, pentru MEDIAFAX, că 
textul apărut ca referire la Pilonul II de Pensii nu reprezintă o propunere legislative a CNSP, ci este doar o variantă 
internă care nu trebuie preluată în programul legislativ. 
„Astfel de analize şi şcenarii le realizăm, dar pe plan intern. S-a produs eroarea aceasta că a fost inclusă o astfel de 
referire în proiectul programului legislativ, de fapt, nu e niciun proiect definitivat de noi. Repet, eroarea constă în 
includerea unei evaluări interne a CNSP în textul transmis prin planul legislativ”, a declarat Ion Ghizdeanu. 
„Nu avem încă o variantă concretă şi cel mai bine este să nu se ia în considerare nicio referire la Pilonul II de 
Pensii. Deocamdată, nu există un proiect de lege în acest sens”, a insistat preşedintele CNSP. 
Ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, a declarat, dumincă seara, că nu este de acord cu suspendarea plăţii 
contribuţiilor către pensiile private (Pilonul II), precizând că acest lucru nu se va transpune într-o Ordonanţă de 
Urgenţă. 
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"Este o soluţie a Comisiei de Prognoză, nu s-a transpus într-o OUG, nici nu se va transpune. Nu suntem de acord 
cu ea. Infirm categoric. Nu se va întâmpla pentru că trebuie să ajungă la Ministerul Muncii", a explicat Olguţa 
Vasilescu, la Antena 3. 
Reacţia ministrului Muncii vine după ce programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca 
„prioritate legislativă”, un „proiect de lege privind reglementarea pensiilor obligatorii administrate privat (Pilonul 
II)”, cu precizarea că în perioada 1 iulie - 31 decembrie contribuţiile aferente acestuia vor fi suspendate. 
Contribuţiile CAS (respectiv contribuţiile de asigurări sociale aferente pensiei) „sunt încasate integral la buget”, cu 
„suspendarea contribuţiilor în perioada 1.07 - 31.12.2018”. În prezent, din sumele CAS pentru Pilonul I (sistemul 
pensiilor administrate de stat) se direcţionează automat 3,7% către Pilonul II. 
O altă prevedere a proiectului citat este că se va stabili o „contribuţie a angajatului în suma fixă de 84 de lei în 
primul an”, contribuţie care „creşte anual până la 125 de lei în anul 5” şi va fi „dedusă din impozitul pe venit”. 
Totodată, va exista şi o contribuţie a angajatorului „egală cu a angajatului şi dedusă din impozitul pe profit în 
funcţie de mărimea companiei (50, 25, 10 angajaţi)”, se mai arată în documentul guvernamental. 
Propunerea vine în condiţiile în care, începând din ianuarie 2018, contribuţiile de asigurări sociale (atât cele 
pentru pensii, cât şi cele pentru sănătate şi şomaj) au fost transferate integral de la angajator în sarcina 
angajatului. Angajatorul se mai ocupă, în continuare, doar de formalităţile contabile de reţinere şi plată a CAS, 
având de achitat doar o contribuţie la fondul de garantare a creanţelor salariale, de 0,25% din fondul propriu de 
salarii al companiei. 
Ultimele referiri la Pilonil II de pensii au stârnit o serie de controverse, pentru că neoficial s-a spus că acest sistem 
ori va fi „desfiinţat”, ori ar urma să nu mai primească - de la Pilonul I - contribuţiile stabilite prin lege. Aceste 
contribuţii au scăzut de la 5,1% în 2017 la 3,7% în 2018, în condiţiile în care pentru 2018 erau prevăzute să crească 
la 6%. Iată că în noul program legislativ este prevăzută suspendarea acestor contribuţii în perioada 1 iulie - 31 
decembrie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, despre Pilonul II de pensii: Îi somez pe guvernanţi să-şi revină 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că Guvernul trebuie să clarifice ce intenţionează să facă cu Pilonul II 
de pensii deoarece în joc sunt banii românilor care au contribuit cu bani în acest sens. El a adăugat că "abordarea 
PSD e la limita unei guvernări diletante foarte toxice". 
"Am observat, recunosc cu multă îngrijorare, ce se întâmplă şi nu numai de acum, cred că că vă amintiţi a fost 
investirea nu ştiu cărui guvern PSD, că au fost multe, cred că Guvernul Tudose, când exact înainte de depunerea 
jurământului, în cadrul audierilor în Parlment, cineva (Ionuţ Mişa – fostul ministru de Finanţe – n.r.) a făcut 
afirmaţia că se desfiinţează Pilonul II. Iată că de atunci a apărut aşa un fel de ping pong de declaraţii. Ba se 
desfiinţează, ba nu se desfiinţează, ba se naţionalizează, ba nu se naţionalizează, ba se suspendă, ba nu se 
suspendă. Este foarte, foarte îngrijorător. Această abordare este deja la limita unei guvernări dilentante foarte 
toxice. Îi somez pe guvernanţi să-şi revină, să clarifice odată pentru totdeauna care este intenţia lor legată de 
Pilonul II", a afirmat Klaus Iohannis. 
Şeful statului a precizat că oamenii încep deja să îşi pună întrebări ce se va întâmpla cu banii din Pilonul II de 
pensii şi a reamintit că acesta este un fond privat de pensii, nu unul public. 
"Aici nu e vorba despre nişte bani ai statului, bani publici, sunt bani privaţi, ai oamenilor care contribuie la Pilonul 
II şi nu poţi să te joci cu aşa ceva. Pe de altă parte, aici avem de a face cu o chestiune care teebuie clarificată şi 
planificată pe termen lung. Nu plăteşte nimeni o contribuţie la pensie care să primească banii a doua zi. Riscul cel 
mai mare pe care îl văd aici este ca oamenii să piardă încrederea în capacitatea statului de a proiecta şi a gestiona 
sistemul de pensii. Lumea deja începe să îşi pună întrebări ce se întâmplă cu aceşti bani care au fost plătiţi. Sunt 
banii oamenilor care au contribuit la Pilonul II de pensii", a completat Iohannis. 
întrebat cum ar vedea ca Pilonul II să devină opţional, Iohannis a răspuns: "Acest pilon a fost proiectat, s-a creat 
legislaţia aferentă şi oamenii au început să plătească, crezând că atunci când vor ieşi la pensie vor beneficia de o 
pensie suplimentară. Dacă acum după câţiva ani începe cineva şi schimbă principiul după care funcţioneaă acest 
Pilon II, începe să schimbe legislaţia, deja totul de duce de râpă." 
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Premierul Viorica Dăncilă, aflată într-o vizită la Bacău, a declarat luni, într-o conferinţă de presă, că Pilonul II de 
pensii nu va fi desfiinţat, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Viorica Dăncilă a spus că se va încerca găsirea unor soluţii pentru Pilonul I de pensii. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni că nu există nicio decizie în Guvern sau Coaliţie privind desfiinţarea 
Pilonului II de pensii, aşa cum au apărut informaţii în spaţiul public. Totuşi, Dragnea a spus că ar putea exista o 
suspendare dacă analiza care se efectuează va arăta necesitatea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Record al ultimilor trei ani şi jumătate: Robor la şase luni a crescut la 2,89% 
Indicele Robor la trei luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a stagnat la 
2,74% pentru a patra zi consecutiv, dar indicele Robor la şase luni a crescut la 2,89%, cel mai mare nivel din 
octombrie 2014, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a României (BNR). 
Robor la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei. 
Vineri, indicele a stagnat la 2,74%. 
Joi, 10 mai, indicele a crescut la 2,75%, cel mai mare nivel din 15 octombrie 2014, când a fost 2,77%. 
Indicele a crescut accelerat începând din 13 aprilie, când a atins nivelul de 2,07%. 
Însă, valoarea indicelui Robor la şase luni a crescut luni la 2,89%, după ce a stagnat vineri la 2,88%. 
Acesta este cel mai mare nivel din 14 octombrie 2014, când a fost 2,91%. 
BNR a anunţat, în 7 mai, creşterea ratei dobânzii de politică monetară de la 2,25% la 2,50% pe an. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Peste 100 de articole discutate de comisia de cod administrativ/ Care sunt principalele schimbări 
Comisia de cod administrativ a luat, luni, în discuţie peste 100 de articole, urmând ca dezbaterile să fie reluate 
marţi dimineaţa. Printre modificări sunt cele care vizează aparatatul viceprim-ministrului sau modul în care 
Guvernul exercită strategia de implementare a programului de guvernare. 
Potrivit articolului susţinut de Guvern, “aparatul propriu de lucru al viceprim-ministrului este structură fără 
personalitate juridică, finanţată prin bugetul Secretariatului General al Guvernului, condusă de viceprim-ministru; 
în cadrul aparatului propriu de lucru al viceprim-ministrului îşi desfăşoară activitatea unul sau mai mulţi secretari 
de stat şi consilieri de stat, numiţi, respectiv eliberaţi din funcţie, prin decizie a prim-ministrului, la propunerea 
viceprim-ministrului". 
O altă modificare arată că Guvernul exercită funcţia de strategie şi cea de implementare, prin care se urmăreşte 
punerea în aplicare a Programului de guvernare. La acestea se adaugă funcţia de reglementare, prin care se 
asigură elaborarea cadrului normativ şi instituţional necesar în vederea realizării obiectivelor strategice; funcţia 
de administrare a proprietăţii statului, prin care se asigură administrarea proprietăţii publice şi private a statului, 
precum şi gestionarea serviciilor pentru care statul este responsabil; funcţia de reprezentare, prin care se asigură, 
în numele statului român, reprezentarea pe plan intern şi extern; funcţia de autoritate de stat, prin care se asigură 
urmărirea şi controlul aplicării şi respectării reglementărilor în domeniul apărării. 
O articol susţinut de UNCJR arată că starea de incompatibilitate durează până la data încetării de drept a 
mandatului în care alesul local a exercitat o funcţie sau o calitate incompatibilă cu aceasta sau până la data la care 
a încetat funcţia sau calitatea care a determinat starea de incompatibilitate. 
Totodată, “faptele savarsite de persoanele aflate in exercitarea demnitatilor publice sau functiilor publice ce 
determina existenta conflictului de interese sau a starii de incompatibilitate se prescriu in termen de 3 ani de la 
data savarsirii lor in conformitate cu prevederile art. 2.517 din Legea nr. 287/2009 privind Codul Civil republicata 
cu modificarile si completarile ulterioare.” 
Printre cele 600 de articole care vizează modificări se mai află înfiinţarea Monitorului Oficical Local, evaluarea 
performanţelor profesionale individuale ale funcţionarilor publici pentru activitatea desfăşurată până la 31 
decembrie. 
Un proiect susţinut de UDMR arată că funcţionarii publici au obligaţia de a respecta demnitatea umană, drepturile 
şi libertăţile cetăţenilor, cât şi de a adopta un comportament care să nu aducă atingere prestigiului corpului 
funcţionarilor publici în societate, atât în timpul exercitării atribuţiilor de serviciu, cât şi în afara acestuia. 
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Un alt proiect, al ALDE de această dată, prevede ca în cazul în care un consilier local absentează nemotivat de trei 
ori consecutiv de la şedintele cosiliului local să fie exclus din rândul consilierilor locali. 
O modificare susţinută de PNL arată şi cine numeşte înlocuitorul prefectului în anumite cazuri. “În cazul în care nu 
s-a emis ordinul prevăzut la alin. (4), înlocuitorul de drept al prefectului este desemnat prin ordin comun al 
ministrului afacerilor interne şi a ministrului dezvoltării regionale şi a administraţiei publice.” 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecatorii din Iasi sunt ingrijorati de modificarile Codurilor Penale: O atingere nepermisa adusa 
independentei Justitiei 
Magistratii Judecatoriei Iasi sunt ingrijorati in legatura cu modificarile aduse Codului Penal si Codului de Procedura 
Penala, acestia sustinand ca nu vor ca publicului sa ii fie indusa ideea ca ei reprezinta "un fenomen infractional 
periculos". 
 
Reprezentantii Judecatoriei Iasi au transmis, luni, intr-un comunicat de presa, ca impartasesc ingrijorarile 
exprimate de Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) referitoare la modificarile ce ar urma sa fie aduse Codului 
Penal si Codului de Procedura Penala. 
 
"Magistratii Judecatoriei Iasi se solidarizeaza cu punctul de vedere exprimat de CSM, in sensul ca isi manifesta 
ingrijorarea fata de modificarile ce se doresc a fi aduse Codului Penal si Codului de Procedura Penala. 
 
Amendamentele aduse sub forma unor propuneri de incriminare a unor fapte specifice actului de Justitie 
constituie o atingere nepermisa adusa independentei Justitiei si sunt de natura a induce opiniei publice ideea ca 
magistratii reprezinta un fenomen infractional periculos, ale caror fapte trebuie sanctionate cu pedepse cu limite 
apropiate de cele prevazute pentru infractiunea de omor", au aratat magistratii Judecatoriei Iasi in comunicatul 
citat. 
 
Judecatorii ieseni solicita abordarea cu seriozitate a problematicii supuse modificarilor legislative, in contextul in 
care "aplicarea legii nu este discretionara si trebuie sa le asigure tuturor persoanelor accesul la un act de Justitie 
bazat pe reglementari care sa nu aduca atingere independentei acestuia". 
 
Sambata seara, aproximativ 200 de judecatori si procurori, magistrati asistenti si auditori de justitie au protestat 
in fata Curtii de Apel Bucuresti, acestia fiind nemultumiti de modificarile privind Legile Justitiei si de schimbarile 
aduse Codurilor Penale. 
 
Camera Deputatilor a adoptat, miercurea trecuta, Legea 303/2004 privind statutul judecatorilor si procurorilor, in 
urma emiterii Curtii Constitutionale a unei decizii de neconstitutionalitate, efectuand cateva modificari care 
redefinesc eroarea judiciara. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR va dezbate pe 19 iunie sesizarea preşedintelui Iohannis privind Legea referendumului 
Curtea Constituţională a României va dezbate pe 19 iunie sesizarea lui Klaus Iohannis asupra Legii nr. 3/2000 
privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, aceasta fiind neclară şi contravine regulilor constituţionale 
referitoare la revizuirea Constituţiei, potrivit CCR. 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis, pe 18 mai, la Curtea Constituţională, o sesizare de neconstituţionalitate 
asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea 
referendumului. 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis la Curtea Constituţională legea Referendumului, unul dintre articolele 
criticate fiind cel legat de data când este organizat. 
"Distinct de considerentele din deciziile Curţii Constituţionale şi având în vedere conţinutul normativ al legii 
deduse controlului de constituţionalitate, chiar dacă aparent Parlamentul s-a plasat în limitele constituţionale 
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atunci când a decis ca toate referendumurile de revizuire a Constituţiei să aibă loc în ultima duminică a 
intervalului de 30 de zile prevăzut de art. 151 alin. (3) din Legea fundamentală, considerăm că această soluţie 
legislativă este limitativă şi lipsită de predictibilitate, plecând chiar de la premisa reţinută de Curtea 
Constituţională în Decizia nr. 47/2018, anume că „nimic nu împiedică Parlamentul, ca în funcţie de circumstanţele 
concrete, să adopte o lege prin care să stabilească o altă dată pentru organizarea referendumului cuprinsă în 
intervalul de 30 de zile amintit", se arată în sesizarea trimisă de Klaus Iohannis la CCR. 
Totodată, stabilirea obiectului referendumului de revizuire a Constituţiei prin Legea nr. 3/2000 privind 
organizarea şi desfăşurarea referendumului este neclară şi contravine regulilor constituţionale referitoare la 
revizuirea Legii fundamentale, se arată în sesizare. 
Un alt punct arată că dacă sintagma „care procedează potrivit legii” se corelează cu fraza următoare din acelaşi 
articol, care limitează competenţa de control a Curţii Constituţionale doar la prevederile art. 152 din Constituţie, 
intitulat „Limitele revizuirii”, "ar rezulta o viziune contrară Constituţiei în privinţa rolului jurisdicţiei 
constituţionale, căci ar limita controlul său doar la aspectele de fond ale revizuirii. Dacă sintagma „care 
procedează potrivit legii" din teza întâi a art. 6 alin. (3) se corelează cu Legea nr. 47/1992, ar rezulta o viziune 
conformă cu Constituţia în privinţa obligaţiilor jurisdicţiei constituţionale, căci ar permite acesteia să îşi exercite 
controlul din oficiu în mod plenar, adică şi cu privire la aspectele de fond şi cu privire la cele de formă, lipsind 
referirea la exclusiv „limitele revizuirii” prevăzute de art. 152 din Constituţie". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea vrea sa schimbe legea evaziunii. Mediul de afaceri reclama abuzuri: Suntem amenintati, ANAF 
inventeaza taxe, exista firme protejate 
Liviu Dragnea vrea sa schimbe legislatia privind evaziunea fiscala pentru ca, afirma el, in acest moment, orice om 
de afaceri poate fi acuzat de evaziune fiscala. Mai mult, liderul PSD spune ca, din aceasta cauza, multi oameni de 
afaceri vor sa plece din Romania de frica. 
"Eu cred ca legislatia in ceea ce priveste evaziunea fiscala din Romania este proasta si creeaza posibilitatea pentru 
orice institutie de control sa-l poata acuza pe orice om de afaceri din Romania de evaziune fiscala. Sunt multi 
oameni de afaceri romani care au inceput sa caute sa-si vanda afacerile din Romania pentru ca vor sa plece de aici 
de frica", a spus Dragnea. 
Am vrut sa aflam cat de frica le este oamenilor de afaceri de actuala legislatie privind evaziunea fiscala, daca este 
sau nu buna si cum pot fi rezolvate problemele. 
Am stat astfel de vorba cu consultantul fiscal Adrian Benta, care a declarat pentru Ziare.com ca legea este veche 
de 14 ani si nu mai corespunde cu ceea ce se intampla in momentul de fata. 
"Legea privind evaziunea fiscala este din 2004. Definitia veniturilor si cheltuielilor din 2004 nu mai corespunde cu 
definitia veniturilor si cheltuielilor din 2015. Sunt cu totul si cu totul altceva, alte fenomene. Ea nu mai corespunde 
realitatii", ne-a spus Adrian Benta. 
Asadar, el afirma ca se impune modificarea legii, dar depinde cum se va face acest lucru. Adrian Benta considera 
ca in primul rand trebuie stabilit care este obiectivul pentru ca, de cele mai multe ori, obiectivul nu a fost 
recuperarea banilor, ci "sa se taie beregata celor care au facut evaziune fiscala". 
"In primul rand, trebuie sa se modifice obiectivul pe care il au. In toate procesele pe care le-am avut in ultimul 
timp, obiectivul fundamental al procurorilor si al institutiilor de stat nu a fost sa isi recupereze banii, ci a fost sa 
taie beregata celor care au facut evaziune fiscala. Pentru ca pe ei nu ii intereseaza, tot pe banii statului stau in 
puscarie. 
 
Nu, obiectivul trebuie sa fie de alta natura: recuperarea prejudiciului. Si daca nu poti sa il recuperezi acum, il lasi 
liber pe cel care l-a comis, pentru a produce in continuare bani si stopezi veniturile lui pe viata", ne-a declarat 
Gabriel Benta. 
Totodata, el considera ca este necesara impunerea unui plafon in evaziunea fiscala. Asta pentru ca, afirma 
consultantul fiscal, de multe ori inspectorii ANAF comit abuzuri. 
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"Trebuie sa puna un plafon. Dau in consum un pix si nu scad bonul de consum si vine ANAF si spune ca e evaziune. 
Are si evaziunea fiscala mandria ei. Nu exista plafon de la care sa zici ca este evaziune fiscala. Prejudiciul in acest 
caz este sub 100 de mii de euro, deci sanctiunea ar fi ori amenda ori pana la 6 ani inchisoare. Pentru un pix", a 
subliniat consultantul fiscal. 
 
Probleme cu legea evaziunii sunt de mult timp. De ce abia acum sunt vazute? 
 
Consultantul Adrian Benta afirma ca problemele in aceasta privinta sunt de mult timp, insa abia acum guvernantii 
s-au gandit sa incerce sa le rezolve, pentru ca acum "exista un pressing masiv" din partea oamenilor de afaceri, 
care aduc multi bani la bugetul de stat. 
"Abia in momentul in care ai un pressing masiv din partea oamenilor de afaceri reactionezi. A iesit ministrul 
Teodorovici si a spus ca avem aproape 3.000 de cazuri de dosare cu sesizari trimise la parchete. In Romania sunt 
aproximativ 600.000 de firme. In realitate, 8.000 de firme asigura 80% din bugetul statului. Restul pana la 
600.0000 sunt firme mici. 
Daca tu te-ai dus cu 3.000 de dosare de plangere penala in acele 8.000 de firme care conteaza, ai o problema de 
siguranta economica. Pentru ca ei inchid firmele, ai oameni pe drumuri. Sunt firme cu multi angajati", explica 
Adrian Benta. 
 
Consultantul fiscal spune ca, de cele mai multe ori, ANAF da sanctiuni pe nedrept multor firme. Si un exemplu in 
acest sens este faptul ca inspectorii pierd la Curtile de Apel 4 din 5 cazuri. 
 
"Nu inseamna ca nu exista evaziune fiscala. Ba da, exista evaziune fiscala, dar ANAF-ul nu se duce pe lanturile de 
evaziune fiscala, nu e in stare, nu cunoaste. Sau stie, dar nu se duce. Baietii de la ANAF pierd la Curtile de Apel 4 
din 5 cazuri. Adica in 4 din 5 cazuri s-au dus si au inventat taxe. 
Procedura este in felul urmator: te duci la o firma, inventenzi ca un furnizor are o problema si i-ai taiat achizitiile, 
adica ai considerat nedeductibile cheltuielile si TVA-urile la achizitii, pe diverse considerente. Asta genereaza un 
TVA mai mare de plata sau un impozit pe profit mai mare de plata. Ii faci o plangere penala, sesizezi parchetul, iar 
in acel moment, contribuabilul nu se mai poate apara pe calea civila, contestatia nu se mai solutioneaza si el nu se 
poate duce in instanta decat dupa ce solutioneaza cauza penala. 
In acelasi timp, ei au dreptul sa execute silit acel contribuabil. Adica eu ma duc la tine, iti inventez niste taxe, iti 
fac plangere penala ca esti evazionist, iti iau si banii si tu nu poti sa te duci in instanta decat dupa ce se 
solutioneaza plangerea penala care dureaza 2-4 ani. 
Dar in perioada asta ti s-au luat banii, esti executat silit, ti s-au scos bunuri la licitatie. De la ANAF porneste totul. 
Doar nu va imaginati ca ANAF este o instititutie de sfinti", ne-a declarat Adrian Benta. 
Si oamenii de afaceri acuza ca sunt haituiti de ANAF 
 
La randul sau, Cristian Parvan, secretar general al Asociatiei Oamenilor de Afaceri din Romania (AOAR), a declarat 
pentru Ziare.com ca, intr-adevar, exista perceptia in randul mediului de afaceri ca este haituit, dar acuza 
institutiile statului de discriminare. 
 
El afirma ca, de regula, sunt verificati doar oamenii de afaceri romani, nu si investitorii straini. Totodata, spune el, 
nici investitorii romani nu sunt verificati in mod egal. 
 
"Este foarte adevarat ca evaziunea fiscala ameninta antreprenorii romani. Este foarte adevarat si, daca va uitati, 
nu veti gasi niciun fel de actiune penala sau de orice fel de actiune impotriva unei companii internationale. 
Singurul caz pe care il stim a fost cel cu Apa Nova, contra unor directori, directori despre care nu mai stim nimic. 
 
Si de aici concluzia, care nu ne convine din pacate, dar asta este concluzia si perceptia in mediul privat, ca de fapt 
sunt haituiti si urmariti si de multe ori in mod gresit doar oameni de afaceri romani. Toate institutiile statului se 
indreapta cu predilectie catre oamenii de afaceri romani care de principiu sunt actionari, se cunosc, au adrese, pe 
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cand la o companie multinationala pe cine tragi la raspundere?", a declarat Cristian Parvan. 
 
Totusi, afirma secretarul general al Asociatiei Oamenilor de Afaceri din Romania, in ultimii ani s-au tot facut 
modificari ale legislatiei privind evaziunea fiscala si, cu toate acestea, evaziunea nu s-a redus. 
 
Mai mult, reprezentantul AOAR ne-a declarat ca, de multe ori, mediul de afaceri constata un comportament 
agresiv din partea autoritatilor statului. 
 
"De-a lungul anilor, in ultimii 10 ani, sunt n documente plus n modificari la aceste documente care toate folosesc 
sintagma intarirea disciplinei financiare, reducerea evaziunii fiscale. Daca tot dam documente si evaziunea nu se 
reduce, nu rezulta ca, de fapt, doar declaram si nu actionam ca sa reducem evaziunea fiscala? 
 
Mediul de afaceri, din pacate, constata un comportament continuu agresiv din partea autoritatilor statului. Si 
va aduc aminte amenintarile cu Inspectia Muncii, a existat amenintarea ca, daca nu se trec contributiile, vor 
trimite inspectorii, pentru ca patronii sunt hoti, daca nu se maresc salariile, trimit inspectorii ca patronii sunt hoti. 
 
Deocamdata, chiar autoritatile statului considera hoti a priori reprezentantii mediului de afaceri. Si, atunci, 
pana la legea evaziunii fiscale, trebuie mers pe o idee de o corecta abordare a firmelor de catre institutiile 
statului", a subliniat Cristian Parvan. 
 
ANAF si Ministerul de Finante nu au aratat ca vor sa elimine evaziunea fiscala 
 
El a mai precizat ca, de-a lungul timpului, nici Ministerul de Finante si nici ANAF-ul nu i-au convins pe oamenii de 
afaceri ca doresc cu adevarat sa elimine evaziunea fiscala. 
 
"Evident ca mediul de afaceri nu are cum sa fie de partea celor care fac evaziune fiscala, pentru ca acest lucru 
distorsioneaza concurenta. Omul care face evaziune fiscala va fi intotdeauna mai 'competitiv' decat cel care 
plateste taxele si impozitele la zi, deci sustinem cu fermitate sanctionarea celor care cu adevarat fac evaziune 
fiscala, dar, din pacate, cel putin Ministerul de Finante si mai ales ANAF-ul nu ne-a convins de-a lungul anilor ca 
doresc sa elimine evaziunea fiscala", a adaugat Cristian Parvan. 
 
Insa, pana la schimbarea legislatiei, oamenii de afaceri cer transparenta in ceea ce priveste verificarea firmelor. 
Secretarul general al AOAR spune ca exista firme protejate, dar pana cand nu va exista transparenta nu se poate 
demonstra nimic. 
 
"Pana la a face legislatia mai buna, ceea ce este un deziderat si un adevar, ca tot dam reglementare peste 
reglementare de nu mai stie nimeni care este reglementarea care se respecta, avem de facut transparenta, avem 
de facut informatizarea si atunci toata lumea o sa vada cifrele si o sa se poata intreba de ce anumite firme au fost 
verificate de 10 ori si altele niciodata in 5 ani. 
 
Sunt firme protejate, dar nu putem demonstra, pentru ca nu avem date. De ani de zile cerem grila de control si 
ni se spune ca e secreta. Deci avem multe de rezolvat, este foarte bine daca se incearca si in domeniul definirii 
evaziunii fiscale", a subliniat Parvan. 
 
Cum vrea PSD sa schimbe legea privind evaziunea fiscala: Platesti la stat toata suma, nu te duci la puscarie 
 
PSD a anuntat inca din luna martie, prin vocea ministrului de Finante, Eugen Teodorovici, ca vrea sa schimbe 
legislatia privind evaziunea fiscala, pentru ca investitorii sa nu mai fie speriati ca pot face puscarie in Romania 
pentru asa ceva: daca sunt prinsi, dau banii inapoi si scapa. 
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"Acest subiect al prevenirii si combaterii evaziunii fiscale trebuie sa devina dintr-o sperietoare, astazi, pentru 
investitori, un punct de atractie. Stiu ca suna poate ciudat. Dar un investitor roman sau strain care vrea sa faca o 
investitie in Romania spune asa: 'Bun, la fiscalitate sunteti oarecum ca cei din jur (...), dar cum stam la partea asta 
de prevenire si combatere a evaziunii fiscale? 
 
Daca ceva mi se intampla din motive neimputabile sau o greseala din piata, tu ca stat vii si-mi distrugi compania? 
Imi scoti oamenii afara, mi-i lasi someri, imi distrugi business-ul?! Atunci ma duc in alta parte'. Nu, acest lucru 
trebuie schimbat!", a spus ministrul Teodorovici. 
 
Totodata, el a anuntat ca se urmaresc modelele din Germania si Olanda. 
 
"Pana la final de iunie, o sa avem un grup de lucru la nivelul administratiei centrale din toate structurile implicate 
in acest proces si va trebui sa punem pe masa un cadru legislativ, adica OUG 241 cu evaziunea fiscala trebuie 
schimbata, si nu numai... si prevederi din Codul Penal si alte prevederi legale. 
 
Adica asa cum face Germania, cum face Olanda, cum fac tarile care, de multe ori, ne critica pe noi pentru diferite 
alte subiecte. Vom lua exact din fiecare tara bunele practici pe care ei le aplica de zi cu zi catre mediul de afaceri si 
le vom pune frumos in legislatia noastra (...) 
 
In Germania, de exemplu, un anumit procent din suma respectiva pe care Fiscul o identifica ca fiind evaziune nu 
se declara fapta penala sau se poate discuta. Ai suma, discuti cu respectivul: platesti la stat toata suma, nu te duci 
la puscarie, pentru ca nu asta este interesul", a explicat Teodorovici. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Surpriza de la Guvern - Nu ai loc de muncă? Statul îți dă 40.000 de lei fără garanții 
Tinerii fără un loc de muncă ar putea accesa un credit de până în 40.000 de lei, cu dobânda subvenţionată de stat 
şi garantate în proporţie de 80% de Fondul de Garantare al statului, potrivit unui proiect de lege pentru instituirea 
schemei de ajutor de stat „Împrumuturi fără dobândă pentru tineri”, publicat în programul legislativ al Guvernului 
României pentru acest an, perioada mai – decembrie, scrie news.ro. 
Proiectul de lege este iniţiat de Secretariatul General al Guvernului (SGG) şi de Comisiei Naţionale de Strategie şi 
Prognoză (CNSP). 
”Programul are ca scop facilitarea accesului la finanţare, pentru tinerii sub 26 de ani care nu au un loc de munca 
sau care sunt în perioada studiilor”, se arată în proiect. 
Valoarea maximă a creditului 40.000 lei, iar statul acordă o garanţie de 80% prin Fondul de Garantare. 
Pentru a-l accesa, nu este nevoie ca tinerii să aibă venituri, rata dobânzii este robor la trei luni plus 2%, iar 
dobânda este subvenţionata de stat. 
Durata creditului este 5 ani, iar destinatia împrumutului este ”acoperirea nevoilor unui tânăr: educaţie, sănătate, 
cultură, sport”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 EXCLUSIV | Ambasadorul Palestinei: Nu voi recomanda o rupere de România. Poziţia Guvernului român, 
surprinzătoare 
Ambasadorul palestinian în România, Fuad Kokaly, rechemat recent la Ramallah, a declarat, într-un interviu 
pentru MEDIAFAX, că decizia Guvernului român de a adopta un memorandum privind relocarea ambasadei este 
surprinzătoare şi că întotdeauna vor exista interese în politică. 
"Toţi ambasadorii palestinieni din ţările europene care au participat la deschiderea ambasadei SUA la Ierusalim au 
fost rechemaţi la Ramallah", explică ambasadorul Statului Palestina la Bucureşti, Fuad Kokaly. 
Diplomatul a fost rechemat în data de 16 mai şi nu a revenit în România nici la această dată. 
Cât priveşte intenţia oficialilor români de a muta ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim, ambasadorul spune că este 
o decizie surprinzătoare, în contextul relaţiilor vechi dintre cele două state."Intenţia de a muta Ambasada 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
României la Ierusalim este o acţiune care încalcă dreptul internaţional, rezoluţiile Consiliului de Securitate al ONU, 
Convenţiei a Patra de la Geneva, deciziile Comisiei Europene şi, în general, toate tratatele care guvernează 
relaţiile dintre state", mai spune Fuad Kokaly. 
Redăm integral interviul: 
 
Reporter MEDIAFAX: Care este motivul pentru care aţi fost rechemat la Ramallah? 
Ambasadorul Fuad Kokaly: Toţi ambasadorii palestinieni din ţările europene care au participat la deschiderea 
ambasadei SUA la Ierusalim au fost rechemaţi la Ramallah. Chiar în timpul festivităţilor de la Ierusalim, au fost 
ucişi 60 de palestinieni şi răniţi peste 2700, în aproape 1400 dintre victime s-a tras cu muniţie reală. Ziua de 14 
mai 2018 va rămâne mereu o zi de doliu pentru poporul palestinian. Consider esenţial ca publicul român să ştie 
aceste lucruri, însuşi domnul preşedinte Iohannis şi-a manifestat solidaritatea cu victimele acestei tragedii şi îi 
mulţumim pentru acest gest nobil. 
Reporter: Cum vedeţi discuţiile din România privind mutarea ambasadei din Tel Aviv la Iersusalim şi adoptarea 
memorandumului in Guvern cu privire la această măsura? Dar sustinerea de către România a deciziei SUA de 
mutare a ambasadei? 
 
Ambasadorul Fuad Kokaly: România a adoptat întotdeauna o poziţie de echilibru, a respectat legea internaţională 
şi a jucat un rol constructiv în eforturile de pace din regiune. În acest context poziţia actuală a guvernului român 
este, aş putea spune, surprinzătoare, cu atât mai mult cu cât intenţia de a muta Ambasada României la Ierusalim 
este o acţiune care încalcă dreptul internaţional, rezoluţiile Consiliului de Securitate al ONU, Convenţiei a Patra de 
la Geneva, deciziile Comisiei Europene şi, în general, toate tratatele care guvernează relaţiile dintre state. 
Ierusalimul este teritoriu palestinian ocupat de Israel în 1967. De altfel, există mai multe rezoluţii ale Consiliului de 
Securitate al ONU care cer tuturor statelor membre să nu-şi stabilească misiuni diplomatice la Ierusalim, cea mai 
recentă datează chiar din 2016. Prin urmare, intenţia guvernului român încalcă deciziile Consiliul de Securitate al 
ONU şi ceea ce este şi mai îngrijorător este că nu există o poziţie clară nici în interiorul guvernului - chiar ieri 
Ministerul român de Externe a dat publicităţii o declaraţie prin care reafirmă susţinerea guvernului de la Bucureşti 
pentru soluţia celor două state. Două state cu capitalele unde? 
Reporter: Există politicieni care au un interes special în România cu privire la relaţia cu Israelul? 
Ambasadorul Fuad Kokaly: Dintotdeauna în politică au existat şi există interese. 
Reporter: Cum se vor derula de acum relaţiile dintre România şi Autoritatea Palestina? 
Ambasadorul Fuad Kokaly : România a fost mereu un partener de cursă lungă în relaţia cu Palestina. După 
recunoaşterea de către România a Statului palestinian, din noiembrie 1988 şi până acum, între cele două ţări a 
existat un dialog constant de la cel mai înalt nivel până la nivel de experţi. Există un cadru juridic bilateral, în mai 
multe domenii - politică, educaţie, cultură, economie, administraţie publică, mass-media. De asemenea, România 
se situează pe locul al treilea în ce priveşte turismul, Palestina este vizitată anual de peste 60000 de români. În 
România trăiesc peste 3500 de palestinieni, în Palestina sunt peste 700 de români, fără să luăm în calcul familiile 
acestora. Iată. În ce mă priveşte, aşa cum am mai spus, eu nu voi recomanda o rupere de România. Şi faptul că 
domnul preşedinte Iohannis, titularul deciziilor de politică externă, adoptă o poziţie corectă şi dovedeşte respect 
faţă de legea internaţională este de natură să mă încurajeze. 
Reporter: Veţi sesiza Consilul de Securitate cu privire la posibila mutare a ambasadei României? 
Ambasadorul Fuad Kokaly : Vom folosi toate instrumentele legitime pe care le avem la dispoziţie pentru a ne 
susţine poziţia.  
Ambasadorul palestinian în România, Fuad Kokaly, a fost rechemat, săptămâna trecută, la Ramallah pentru 
consultări. 
Decizia vine în contextul în care România, Cehia şi Ungaria au blocat planurile de adoptare a unei declaraţii 
comune a Uniunii Europene prin care se condamnă mutarea Ambasadei SUA de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Autoritatea Palestiniană a condamnat, sâmbătă, poziţia adoptată de cele trei state. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul a pregatit o ordonanta de urgenta care va afecta Uber, Taxify, Clever si Star Taxi. Motivul: Au 
denaturat concurenta 
Guvernul a pregatit o ordonanta de urgenta prin care sa modifice Legea Taximetriei. Proiectul a fost lansat in 
dezbatere publica de Ministerul Dezvoltarii si in el se regasesc multe din ideile lansate de primarul general al 
Capitalei Gabriela Firea. 
 
Ordonanta prevede redefinirea unor termeni precum "dispecerat", dar si amenzi mult mai mari ce pot fi date mult 
mai usor. Aplicatiile precum Clever Taxi si Star Taxi, dar si serviciile de ride-sharing precum Uber sau Taxify ar 
putea disparea daca ordonanta e adoptata. 
De altfel, inca din textul OUG companiile mentionate par vizate, Ministerul Dezvoltarii sustinand ca, prin aparitia 
lor, a fost "denaturata" concurenta. 
 
"In ultimii ani, piata serviciilor destinate populatiei, este intr-o permanenta schimbare ca urmare a dezvoltarii 
tehnicii si tehnologiilor moderne, fiind in crestere utilizarea programelor de software, a aplicatiilor web sau a 
aplicatiilor mobile, in scopul satisfacerii nevoilor zilnice, este necesar ca si piata serviciilor de taxi sa fie adaptata 
noilor cerinte. 
 
Insa, prevederile actuale privind activitatea de dispecerat taxi permit prestarea in fapt, a acestei activitati fara 
autorizatiile prevazute de lege, fiind dezvoltate aplicatiile taxi, care functioneaza intocmai ca niste dispecerate 
taxi. Datorita acestor aplicatii taxi, concurenta pe aceasta piata este denaturata prin comercializarea acestor 
aplicatii taxi, fara acordul transportatorilor autorizati de taxi si/sau a dispeceratelor de taxi", se arata in nota de 
fundamentare. 
 
Una dintre principalele modificari dorite e ca soferii sa poata sa fie sanctionati mult mai usor. Pana acum erau 
sanctionati soferii care faceau transport public contra cost de persoane sau transport de marfuri fara autorizatiile 
aferente in mod repetat. Ordonanta elimina elementul repetitivitatii, astfel ca soferii vor fi amendati la prima 
abatere cu pana la 5.000 de lei. 
ADVERTISING 
 
In ce priveste redefinirea "dispeceratului", OUG prevede ca acesta este "activitatea conexa transportului in regim 
de taxi, marfa sau bunuri, autorizata de autoritatea de autorizare, care permite preluarea comenzilor de transport 
prin intermediul telefonului, aplicatiei informatice mobile de taxi sau alte mijloace ce pot fi descarcate cu ajutorul 
Internetului si le transmite taximetristului prin statia radio de emisie-receptie, prin intermediul aplicatiei 
informatice mobile de taxi conectata la Internet". 
 
Nu e prima data cand se incearca masuri ce lovesc direct in noile aplicatii de taximetrie. Tentative similare au avut 
Fostul ministru al Transporturilor in Guvernul Tudose Razvan Cuc, dar si primarul general al Bucurestiului, Gabriela 
Firea. Niciuna dintre tentative nu a fost dusa pana la capat. 
 

 Corina Cretu isi nuanteaza criticile la adresa Guvernului legat de banii de la UE: Avem foarte multe intarzieri 
acumulate de-a lungul anilor 
Dupa ce Opozitia a facut publica o scrisoare in care Corina Cretu critica faptul ca Guvernul nu a reusit sa atraga 
fonduri UE mai ales in zona de Transporturi, comisarul european pentru politici regionale a venit in vizita la Bacau, 
ocazie cu care s-a intalnit cu premierul Viorica Dancila si si-a nuantat declaratiile pe acest subiect. 
 
"Eu cred ca Romania nu a fost pregatita suficient pentru a accesa aceste fonduri europene cu proiecte de calitate 
inca de la 1 ianuarie 2007, atunci cand a intrat in Uniunea Europeana. 
 
Avem foarte multe intarzieri acumulate de-a lungul anilor. Suntem pe teren tot timpul, venim si tragem semnale 
de alarma unde este cazul, tocmai pentru a ajuta. 
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Avem experti pe teren care ajuta autoritatile locale, guvernele Romaniei, care, pentru noi, nu au culoare politica. 
Ne asiguram ca, in toate statele membre, acesti bani si aceasta apartenenta la Uniunea Europeana este 
maximizata si este accelerata implementarea pe teren", a sustinut Cretu, citata de Agerpres. 
 
Comisarul european se afla, luni si marti, la Bacau, pentru a vizita, alaturi de Viorica Dancila, o serie de obiective 
cu finantare europeana si pentru a participa la conferinta cu tema "Investitiile urbane in Europa: provocare 
pentru schimbare". 
 
Scrisoarea comisarului european 
 
PNL a prezentat, luni, o scrisoare a Corinei Cretu catre Guvern in care aceasta se declara "extrem de ingrijorata" 
cu privire la planificarea si implementarea proiectelor de infrastructura de transport care sunt cofinantate de 
Fondul de coeziune si de Fondul european de dezvoltare regionala (FEDER) in Romania. 
 
"Ma adresez dumneavoastra cu privire la situatia actuala a investitiilor din domeniul transporturilor, ca parte a 
Programului Operational Infrastructura Mare (POIM) pentru perioada 2014-2020. Avand in vedere ca ne 
apropiem de jumatatea actualei perioade de programare si ca este momentul in care serviciile Comisiei incep 
pregatirile pentru urmatoarea perioada de programare, sunt extrem de ingrijorata cu privire la planificarea si 
implementarea proiectelor de infrastructura de transport care sunt cofinantate de Fondul de coeziune si de 
Fondul european de dezvoltare regionala (FEDER) in Romania. (...) 
 
In acest sens autoritatile romane vor trebui sa acorde o atentie deosebita exercitiilor bugetare pentru 2019 si 
anii ulteriori pentru a se evita dezangajarea de fonduri, intrucat proiectele aflate in a doua faza se vor apropia de 
finalizare, iar noile proiecte risca a fi inca in faza de demarare, fara sa genereze cheltuielile necesare", se arata in 
scrisoarea Corinei Cretu adresata ministrilor Transporturilor si Fondurilor Europene, dar si premierului Viorica 
Dancila. 
 
Iar Rovana Plumb arunca pisica: Privatii sunt de vina ca Romania nu foloseste banii UE pentru autostrazi 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Rovana Plumb despre absorbția fondurilor europene: 'De la 5% s-a ajuns la 42%, cea ce înseamnă 11,6 
miliarde de euro' 
Ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a declarat luni, la Bacău, că România nu este departe de media de 
absorbţie a fondurilor europene şi că aceia care afirmă contrariul sunt persoane care nu ştiu "ce înseamnă fonduri 
europene şi sistemul lor de gestiune şi control". 
"România, pe tot ce înseamnă politică de coeziune, este la un procent de 16%, faţă de media europeană, care 
este de 18% şi aceste date sunt confirmate de Comisia Europeană la sfârşitul lunii aprilie. România, în momentul 
de faţă, deşi a plecat de la o rată de contractare de 5%, a ajuns acum la o rată de contractare de 42%, care 
înseamnă 11,6 miliarde de euro. Dintre aceştia, peste 5 miliarde de euro trebuie să treacă prin procedeul de 
licitaţie şi chiar vreau să-i mulţumesc doamnei prim-ministru că prin noua lege a achiziţiilor publice putem să 
deblocăm proiectele şi să aducem banii europeni în ţară", a declarat Rovana Plumb. 
Aceasta a subliniat, totodată, importanţa legii parteneriatului public-privat, prin care susţine că există 
posibilitatea pentru prima oară în România de a dezvolta nu numai infrastructura, ci şi serviciile. 
La rândul său, premierul Viorica Dăncilă a subliniat că "Guvernul face eforturi deosebite pentru absorbţia de 
fonduri europene, ca bază pentru generarea creşterii şi dezvoltării economice". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 ANRE vrea să schimbe modul de stabilire a tarifelor de distribuție a gazelor: Rata de rentabilitate a 
distribuitorilor ar putea fi redusă cu 40% 
Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a pus în dezbatere publică un proiect privind 
o nouă metodologie de stabilire a tarifelor reglementate pentru serviciile de distribuţie în sectorul gazelor 
naturale, începând cu a patra perioadă de reglementare. Potrivit proiectului, rata de rentabilitate pentru 
activitatea de distribuție ar putea fi stabilită la 5,07%, la fel ca la energia electrică, față de 8,43% cât este acum. 
Principalii distribuitori de gaze sunt E.On și Engie. 
 
Reamintim că și la energia electrica, ANRE vrea să reducă rata reglementată de rentabilitate a distribuitorilor de 
energie electrică la 5,07% de la 1 ianuarie 2019, față de 7,7% cât este în prezent. 

 Noile propuneri pentru domeniul distribuției gazelor 
Metodologia de calcul a tarifelor de distribuție în sectorul gazelor naturale va fi de tipul “revenue cap”, care are 
la bază faptul că volumele distribuite de operatorii licențiați nu influențează în mod semnificativ costurile 
acestora. 
 
Perioada tarifară pentru activitatea de distribuție se modifică de la 1 ianuarie - 31 decembrie la 1 octombrie - 30 
septembrie. Avantajul modificării perioadei tarifare constă în faptul că se elimină din calculul tarifelor de 
distribuție corecția de venit aferentă neaplicării tarifelor începând cu data de 1 ianuarie a fiecărui an, rezultând 
astfel reducerea variației tarifelor de la un an la altul.  
 
Câștigul de eficiență realizat de operatorul de distribuție în cadrul perioadei de reglementare va fi împărțit cu 
consumatorii astfel: 75% consumatori - 25% operatori. Pentru stimularea operatorilor licențiați în realizarea unor 
câștiguri de eficiență cât mai ridicate se propune modificarea modalității actuale de repartizare și cedare de către 
operatorii licențiați a câștigurilor de eficiență realizate într-o perioadă de reglementare, astfel: 

 Câștigurile de eficiență realizate de operatorii licențiați vor fi cedate în procent de 75% consumatorilor de 
gaze naturale, iar 25% vor fi păstrate de operatori 

 Câștigurile de eficiență vor fi calculate la sfârșitul fiecărei perioade de reglementare, pentru fiecare an al 
perioadei, iar suma totală astfel calculată va fi liniarizată pe întreaga perioadă de reglementare. Se elimină în 
acest fel posibilitatea păstrării de către operatori a câștigului de eficiență obținut pentru o perioadă de 5 ani de la 
momentul realizării, însă se asigură o cedare liniară care elimină variația majoră a sumelor de cedat anuale și 
implicit variația anuală a tarifelor cauzată de cedarea câștigurilor de eficiență. 
Sunt considerate justificate și se recunosc în tarifele de distribuție investițiile efectuate de operatorii licențiați 
în conformitate cu planul de investiții aprobat de ANRE. Pentru a fi recunoscute în venitul reglementat al 
operatorului, investițiile sunt prognozate pe întreaga perioadă de reglementare și aprobate în prealabil de către 
ANRE.  
 
Echipamentele de măsurare vor fi incluse în categoria costurilor de capital şi rentabilitatea acestuia care se 
recuperează prin venitul reglementat permis într-un an al perioadei de reglementare (costuri de tip CAPEX), cu 
respectarea prevederilor Legii contabilității. Având în vedere durata de utilizare a echipamentelor de măsurare, 
precum și faptul că aceste echipamente sunt parte integrantă a rețelei de distribuție, se propune aplicarea unui 
tratament unitar prin includerea costurilor aferente în categoria costurilor de tip CAPEX. 
 
Valoarea ratei rentabilității capitalului investit (RoR) pentru activitatea de distribuție a gazelor naturale este 
considerată valoarea costului mediu ponderat al capitalului (WACC) în termeni reali, înainte de impozitare și va 
avea același nivel cu cel propus pentru activitatea de distribuție a energiei electrice, afișat deja pe site-ul ANRE, 
respectiv 5,07%. 
 
Valoarea considerată justificată în vederea includerii în tarifele de distribuție a anumitor categorii de investiții, 
dotări sau costuri de operare va fi determinată pe baza unor criterii și limitări stabilite prin analize comparative 
între costurile operatorilor licențiați. 
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Stabilirea unor reguli referitoare la recunoașterea costurilor operatorilor de distribuție cu privire la contractele 
încheiate cu operatorii economici afiliați. ANRE propune introducerea de reguli cu privire la recunoașterea 
costurilor aferente contractelor de prestări servicii încheiate de operatorii de distribuție cu operatorii economici 
afiliați, având în vedere prevederile conținute în Condițiile cadru de valabilitate a licenței de operare a sistemului 
de distribuție a gazelor naturale, cu privire la încheierea contractelor prin proceduri concurențiale, transparente și 
nediscriminatorii, precum și prevederile metodologice referitoare la condițiile de recunoaștere a costurilor 
(necesare, oportune, justificate și care să reflecte condițiile pieței). 
 
Recunoașterea în veniturile reglementate a costurilor cu consumul tehnologic se va realiza în baza unui plan de 
reducere a consumului tehnologic propus de operatorii de distribuție la începutul perioadei de reglementare și 
aprobat de ANRE. Prin impunerea unui trend descrescător al consumului tehnologic recunoscut în tarifele de 
distribuție se are în vedere impulsionarea operatorilor de a realiza investiții în modernizarea sistemelor de 
distribuție și de a lua toate măsurile necesare din punct de vedere operațional pentru diminuarea consumului 
tehnologic înregistrat anual. Totodată, se va acorda o atenție sporită prețului de achiziție a gazelor naturale 
considerat justificat pentru acoperirea consumului tehnologic, prin comparare cu alte valori înregistrate pe piață. 
 
Includerea în veniturile reglementate a veniturilor realizate din vânzarea/cedarea activelor din baza de active 
reglementate. Veniturile suplimentare încasate de operatorii licențiați, peste valoarea rămasă de amortizat a 
mijloacelor fixe care au făcut parte din RAB, ca urmare a vânzării/cedării activelor respective către alte persoane, 
sunt considerate venituri aferente activității de distribuție și se au în vedere la ajustarea venitului reglementat 
aprobat operatorului în anul următor. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Ghiseul.ro, disponibil și pentru firme 
Ministerul Comunicaţiilor vrea să extindă platforma online Ghiseul.ro, prin care pot fi achitate taxe şi impozite, şi 
pentru firme, a anunţat luni, la We Love Digital.forum, ministrul Comunicaţiilor, Bogdan Cojocaru. 
Platforma Ghiseul.ro poate fi utilizată, în prezent, doar de persoane fizice şi PFA-uri pentru plata taxelor şi 
impozitelor, potrivit News.ro. 
 
Marţi, vor fi purtate discuţii cu Agenţia pentru Agenda Digitală a României (AADR), pentru a extinde Ghiseul.ro 
pentru firme, a anunţat ministrul Comunicaţiilor. 
“Chiar mâine, împreună cu AADR, în jurul prânzului, avem o discuţie pe acest subiect, în sensul că dorim să 
extindem colaborarea şi cu alte tipuri de persoane care să poată să folosească platforma. În momentul de faţă, 
este de interes acest subiect şi dorim cât mai rapid să deblocăm acest cadru legislativ care să permită utilizarea 
platformei şi de către alte persoane”, a spus ministrul, răspunzând întrebărilor din sală. 
Sistemul Naţional Electronic de Plată online cu cardul a taxelor şi impozitelor (SNEP), disponibil la ghiseul.ro , este 
gestionat de AADR, instituţie aflată în subordinea Ministerului Comunicaţiilor. 
(Sursa: news.ro) 
Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleşcanu, l-a primit ieri, 21 mai, pe ambasadorul Republicii Slovace la 
Bucureşti, Karol Mistrik 
 
Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleşcanu, l-a primit ieri, 21 mai 2018, pe ambasadorul agreat al Republicii 
Slovace la Bucureşti, Karol Mistrik, cu ocazia prezentării copiilor scrisorilor de acreditare. 
Întâlnirea a constituit un bun prilej pentru a evoca dialogul politic deosebit dintre cele două ţări şi relaţiile 
bilaterale caracterizate de consecvenţă şi continuitate, atât la nivel înalt, cât şi de lucru. 

 
A fost evidenţiată dorinţa comună de consolidare a bunelor relaţii tradiţionale dintre România şi Slovacia. 
Cele două părţi au remarcat convergenţa de opinii asupra principalelor dosare de pe agenda europeană şi 
internaţională, subliniind interesul ambelor state de a consolida cooperarea româno-slovacă atât în cadrul UE, cât 
şi în relaţia transatlantică. A fost evocată simbolistica deosebită a anului 2018, marcată de celebrarea a 25 de ani 
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de relaţii diplomatice, precum şi sărbătorirea Centenarului de către cele două ţări, menţionându-se dorinţa 
comună de organizare de evenimente care să marcheze aceste momente importante. 
Ministrul Teodor Meleşcanu i-a urat ambasadorului agreat al Republicii Slovace bun venit în România şi succes în 
noua sa misiune diplomatică, asigurându-l de întreg sprijinul Ministerului Afacerilor Externe în promovarea 
agendei bilaterale. 
(Sursa: curierul national.ro) 
 

 Ultimii în UE la digitalizare: Românii au competențe IT scăzute, iar comerțul on-line e încă slab dezvoltat. 
Fonduri UE necheltuite 
 România rămâne pe ultimul loc în Uniunea Europeană la digitalizare și în anul 2018, potrivit clasamentului 
indicelui economiei și societății digitale publicat, vineri, de Comisia Europeană. Și în privința comerțului on-line, 
România este printre ultimele în UE. 
Indicele economiei și societății digitale (DESI) pentru România a crescut de la 33,7 în 2017 la 37,5 în 2018, dar țara 
rămâne pe ultimul loc între cele 28 de state UE. 
„În general, progresele înregistrate în ultimul an au fost lente iar România nu a reușit să recupereze decalajele. 
Nivelul de digitizare al economiei, precum și competențele digitale ale populației sunt scăzute și îngreunează 
progresul în ceea ce privește majoritatea dimensiunilor DESI” - scrie Comisia Europeană în raportul pentru 
România. 
Cifrele înapoierii digitale a României: 

 44 % dintre locuințele din România sunt abonate la servicii de bandă largă de foarte mare viteză (pe locul 
al doilea ca viteză în UE) . 

 Utilizarea serviciilor de bandă largă a ajuns la 67 % dintre gospodării, dar încă se afla sub media UE de 75 
%. Decalajul digital dintre mediul urban și cel rural din România este cel mai evident în cazul cifrelor privind 
acoperirea accesului de generație următoare (NGA), care arată că sunt acoperite mai puțin de 40 % dintre zonele 
rurale. De asemenea, România a rămas în urmă și în ceea ce privește acoperirea serviciilor mobile de bandă largă 
4G, în pofida saltului de la 45 % în 2016 la 72 % în 2017. 

 România face parte din clusterul de țări cu performanțe scăzute. 
 Sectorul TIC este responsabil pentru 6-7 % din PIB-ul României, iar sectorul digital este în creștere, 

existând două huburi majore în București și Cluj și investiții semnificative în TIC în alte orașe. 
 Autoritățile române încă nu au adoptat o politică pentru promovarea comerțului electronic care să 

includă cumpărăturile online. Inițial finalizarea politicii era planificată pentru anul 2017, dar termenul a fost 
prelungit iar în prezent este prevăzutpentru 2018. 

 Românii sunt foarte reticenți să folosească serviciile bancare electronice, părând să existe o lipsă de 
încredere generalizată. La fel ca în cazul comerțului electronic, nu există o politică publică clară pentru a stimula 
utilizarea serviciilor bancare electronice. 

 Deși se înregistrează progrese treptate de la an la an, România este în continuare pe ultimul loc în rândul 
statelor membre ale UE la utilizarea internetului. Românii citesc știri online (69 %), ascultă muzică, vizionează 
materiale video, joacă jocuri (67 %) și utilizează internetul pentru apeluri vocale sau video (53 %). 

 Deși românii sunt dornici să comunice prin intermediul rețelelor de socializare și prin apeluri video, sunt 
reticenți în a face cumpărături online (23 % - pe locul 28) și a folosi servicii bancare electronice (11 % - pe locul 27) 
comparativ cu media UE. 

 În ceea ce privește capitalul uman, România se claseazăcu mult sub media UE de utilizatori de internet, 
însă se înregistrează progrese, din ce în ce mai multe persoane începând să folosească internetul și să își 
îmbunătățească treptat competențele digitale. Doar 61 % dintre cetățenii României utilizează în mod regulat 
internetul, comparativ cu media UE de 81 %. În ceea ce privește competențele digitale de bază, România nu 
prezintă îmbunătățiri semnificative comparativ cu datele pentru anul trecut, iar media UE este de aproape două 
ori mai mare (57 %). 

 În ceea ce privește specialiștii TIC, România a înregistrat un progres redus, doar 2 % dintre angajați fiind 
încadrați ca specialiști TIC. Numărul tot mai mare de posturi libere în domeniul tehnologiei informației ar putea 
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duce la creșterea numărului de specialiști TIC în viitor. Totuși, această situație poate fi afectată de recentele 
modificări în impozitarea salariilor, care pot afecta scutirile de impozite pentru specialiștii TIC. 

 Cota cetățenilor români între 20 și 29 de ani care dețin o diplomă de licență în științe, tehnologie, 
inginerie și matematică (STEM) a scăzut de la 16,6 la 14,4, față de 19,1 în UE. 

România este 
sub media UE la toți parametrii digitalizării 
Fonduri europene de 125 milioane Euro, disponibile pentru reducerea decalajului digital 
Pentru a aborda problema decalajului digital dintre mediul urban și cel rural, sub cadrul financiar 2014-2020, 
Programul Operațional Competitivitate din România (2014-2020) a alocat 100 de milioane de euro din Fondul 
european de dezvoltare regională (FEDR), în timp ce Programul Operațional Dezvoltare Rurală 2014-2020 a alocat 
25 de milioane de euro din Fondul european agricol pentru dezvoltare rurală (FEADR), amintește CE. 
În perioada de programare anterioară, 2007-2013, România nu a reușit să investească nici mpcar un sfert din banii 
europeni alocați pentru proiectul de introducere de internet de bandă largă în țară, RoNet, atrage atenția CE. 
Proiectul RoNet pentru sprijinirea lansării rețelelor backhaul în „zonele albe” a primit o finanțare de 57 de 
milioane de euro din FEDR în perioada de finanțare anterioară, dar a putut absorbi doar 12,6 milioane de euro 
până la finalul perioadei de eligibilitate (decembrie 2015). 
„Prin urmare, România a realocat fonduri structurale (44,95 milioane de euro din FEDR) pentru a finaliza proiectul 
RoNet în actuala perioadă de finanțare, asigurând infrastructura backhaul de bandă largă pentru 684 de 
localități”, mai spune CE. 
La finalul anului 2017, autoritățile naționale au raportat recepția lucrărilor în 212 localități, în timp ce în 367 de 
localități lucrările au fost finalizate și gata de recepție. Pentru o parte semnificativă a zonelor albe rămase, un 
program de granturi de 65 de milioane de euro (55,45 milioane de euro din FEDR) va acorda sprijin operatorilor 
privați pentru asigurarea accesului la infrastructura de buclă locală. 
În septembrie 2017, Ministerul Comunicațiilor și Societății Informaționale a lansat o consultare publică privind 
programul de granturi. Schema de ajutor de stat este în curs de pregătire, iar licitația ar trebui să fie lansată în 
2018. 
Cărți de identitate cu cip 
Comisia Europeană remarcă însă și un proiect benefic în digitalizarea publică: România are în plan introducerea 
unui sistem de identificare electronică (eID), „un proiect ambițios pentru emiterea de cărți de identitate cu cip”. 
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Guvernul vrea să folosească eID ca instrument juridic pentru interacțiunea cetățenilor și a firmelor cu guvernul. 
Sistemul vizat ar include, în mod voluntar, o semnătură electronică certificată, precum și o interconexiune cu 
cardul național de sănătate. 
Ca termen, prima introducere pe scară largă a noilor cărți de identitate este programată pentru 2019 (la 18 luni 
de la adoptarea actului legislativ). 
Sistemul va fi finanțat din bugetul național, fiindu-i alocată o sumă de aproximativ 2 milioane de lei (aproximativ 
450 000 de euro) pe an. 
Instituirea și utilizarea unui sistem de identificare electronică ușor de folosit și cu un grad ridicat de securitate ar 
facilita semnificativ interacțiunea electronică a cetățenilor și a IMM-urilor cu guvernul României. 
În plus, un astfel de sistem ar reduce semnificativ sarcinile administrative, cum ar fi costurile suplimentare 
suportate în prezent pentru utilizare diferitelor scheme de certificare a semnăturii electronice - consideră Comisia 
Europeană. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Summitul Trump - Kim Jong Un rămâne sub semnul întrebării 
Întâlnirea dintre preşedintele american Donald Trump şi liderul nord-coreean Kim Jong Un este pusă din ce în ce 
mai mult sub semnul întrebării din cauza ultimelor declaraţii făcute de regimul de la Phenian şi a îngrijorărilor 
legate de agenda summitului, dar şi în contextul vizitei preşedintelui sud-coreean la Casa Albă, susţin oficialii care 
iau parte la negocieri, citaţi de CNN, scrie news.ro. 
Deşi reprezentanţii celor două state au verificat inclusiv hotelul din Singapore unde ar urma să aibă loc întâlnirea 
din 12 iunie, unii dintre consilierii preşedintelui Trump spun că şansele ca aceştia să se vadă faţă în faţă au scăzut 
simţitor, după ce Coreea de Nord a avut un ton dur la adresa Casei Albe pe tema denuclearizării impuse, astfel că 
Kim Jong Un s-ar putea să nu îşi respecte promisiunea. 
Însă Trump îşi doreşte în continuare această întrevedere, potrivit aceloraşi surse, dar evoluţiile diplomatice 
recente nu ami sunt atât de optimiste ca la început. 
"Nu cred că preşedintele are emoţii", a spus secretarul Trezoreriei, Steve Mnuchin, într-o discuţie cu reporterii 
acreditaţi la Casa Albă, când a fost întrebat dacă Trump îşi menţine intenţia de a se întâlni cu liderul de la Phenian. 
"Preşedintele este hotărât. Întrevederea este încă valabilă. Dacă ceva se va schimba, veţi afla", le-a răspuns el 
jurnaliştilor. 
Însă vicepreşedintele Mike Pence a arătat că Trump s-ar putea răzgândi. "Ar fi o mare greşeală ca Kim Jong Un să 
se gândească să se joace cu Donald Trump", a declarat el, luni, pentru Fox News. Întrebat dacă Trump s-ar putea 
răzgândi în cazul în care termenii stabiliţi pentru summit nu sunt îndepliniţi, Pence a afirmat "nici nu încape 
îndoială". 
Temerile legate de summit vor atinge un punct culminant marţi, când Trump se va întâlni în Biroul Ival cu 
preşedintele Coreii de Sud Moon Jae-in, despre care oficiali americani spun că ar fi supralicitat dorinţa liderului de 
la Phenian în privinţa programului său nuclear. În martie, el le-a spus reporterilor de la Casa Albă că Kim Jong Un 
este "hotărât să renunţe la programul nuclear" şi că a înţeles că exerciţiile militare SUA-Coreea de Sud "trebuie să 
continue". 
Dar declaraţiile de la Phenian de săptămâna trecută au un alt sens, Nordul a ameninţat că nu va participa la 
întâlnirea cu Trump dacă aceste exerciţii militare continuă sau dacă SUA insistă în stoparea programului nuclear. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Acţiunile, preţul petrolului şi cotaţiile dolarului au crescut pe fondul reconcilierii SUA-China 
Acţiunile, preţul petrolului şi dolarul au fost în creştere luni, după ce Statele Unite ale Americii şi China au anunţat 
că încheiat un acord prin care cea din urmă se angajează să importe mai multe bunuri şi servicii din SUA, relatează 
Reuters. 
Pe plan european, costurile de împrumut ale Italiei au urcat, iar bursa din Milano a scăzut pe măsură partidul 
populist antisistem Mişcarea Cinci Stele (M5S) şi formaţiunea de extremă-dreapta Liga Nordului au ajuns la un 
acord privind programul de guvernare al potenţialei coaliţii. 
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Indicele pan-european STOXX 600 a urcat cu 0,4%, înregistrând maxime din ultimele 3 luni, indicele englez 100 
FTSE a înregistrat un nou record şi a crescut cu 0,9%, iar contractele mini futures pe indicele american S&P, ESc1, 
au crescut cu 0,6% în urma unei sesiuni de tranzacţionare pozitive din Asia. 
Secretarul Trezoreriei din Statele Unite, Steven Mnuchin, a declarat că războiul comercial din SUA cu China „a luat 
o pauză”, ca urmare a acordului de a renunţa la ameninţările tarifare lansate pe parcursul acestui an. 

 
Steven Mnuchin şi consilierul economic principal al preşedintelui Donald Trump, Larry Kudlow, au declarat că 
acordul la care au ajuns negociatorii chinezi şi americani ar putea stabili un cadru pentru abordarea 
dezechilibrelor comerciale în viitor. 
Bursa de la Milano a început şedinţa de tranzacţionarea cu o scădere bruscă, dar şi-a redresat progresiv pierderile 
şi a limitat scăderea la 0,3%. 
Randamentul obligaţiunilor pe 10 ani din Italia a crescut aproape la trei procente dimineaţa devreme, cel mai înalt 
nivel din iulie 2017, dar s-a redus la aproximativ 2,26%. 
Preţurile petrolului a crescut la o cotă care nu a mai fost consemnată în ultimii 3 ani şi jumătate, pe fondul 
relaxării tensiunilor comerciale, contractele futures ale petrolului brut ajungând la 78,97 de dolari/baril, în 
creştere cu 0,6%. 
Preţurile petrolului au fost susţinute de scăderea producţiei Venezuelei, pe lângă o intensificare serioasă a cererii 
şi ofertei mondiale care provine din tensiunile din Orientul Mijlociu. 
(Sursa: Mediafax) 
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